
PROTOKÓŁ NR XIII/11 
z przebiegu XIII sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 8 grudnia 2011 r. 
 
XIII sesja Rady Powiatu odbyła się w sali konferencyjnej w Zespole 

Szkół Ponadgimnazjalnych w Sulechowie. 
W obradach sesji uczestniczyło 19 radnych (nieobecni: Hanna Wysocka 

i Czesław Hołołub). Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do 
protokołu nr XIII/11 . 

Ponadto w posiedzeniu udzięli wzięli zaproszeni goście: Zarząd Powiatu 
Zielonogórskiego ze Starostą Zielonogórskim, Ireneuszem Plechanem na czele, 
a także kierownicy i komendanci podległych jednostek i naczelnicy wydziałów 
Starostwa Powiatowego, przedstawiciele samorządu gminnego powiatu.  

Lista obecności zaproszonych gości jest załącznikiem nr 2 do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad 1. 

Edwin Łazicki, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 
o godz. 900 otworzył XIII sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego witając 
wszystkich zgromadzonych.  

Zgodnie z listą obecności stwierdził obecność 17 radnych, Rada jest  zdolna 
do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 
Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek obrad 
oraz niezbędne materiały i projekty uchwał. Porządek obrad w poniższym 
brzmieniu Rada przyjęła jednogłośnie, 17 głosami „ZA”. 
 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie XIII Sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołu nr XII/11. 
4. Informacja Starosty o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Wnioski i zapytania Burmistrzów, Wójtów i Przewodniczących Rad Miast 

i Gmin. 
7. Wnioski i interpelacje radnych. 
8. Informacja o działalności szkół i placówek oświatowych. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej powiatu 
z autopoprawką,, (druk 108); 

2) zmiany uchwały budżetowej na 2011 rok z autopoprawką (druk 107); 

 



3) zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na 
lata 2008-2015” z autopoprawką; (druk 106); 

4) określenia szczegółowych zasad oraz trybu przyznawania 
i pozbawiania stypendiów sportowych, (druk 105); 

5) zmiany w Rocznym Programie Współpracy Powiatu Zielonogórskiego 
z Organizacjami Pozarządowymi oraz Innymi Podmiotami 
Prowadzącymi Działalność Pożytku Publicznego na rok 2012”, (druk 
109),  

6) zmiany uchwały XII/104/2011 Rady Powiatu Zielonogórskiego z dnia  
10 Listopada 2011 r. w sprawie zasad i trybu udzielania i rozliczenia 
dotacji celowych na inwestycje związane z ochroną środowiska 
i gospodarką wodną, (druk 110). 

11. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
12. Wolne wnioski i zapytania. 
13. Zamknięcie XIII Sesji Rady Powiatu.  

 
Ad 3. 

Przewodniczący przypomniał, iż Protokoły są dostępne na stronie 
internetowej BIP powiatu zielonogórskiego w zakładce Rada Powiatu, 
a w papierowej wersji do wglądu w biurze Rady oraz wyłożony przed sesją.  

Protokół XI/11 został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad 4. 

Starosta Zielonogórski informację o działaniach Zarządu w okresie 
międzysesyjnym, tj. od 10 listopada do 8 grudnia przesłał radnym wraz 
materiałami na XIII sesję (załącznik nr 3), przedstawił uzupełniającą: Zarząd 
odbył 4 posiedzenia i podjął 11 uchwał i przygotował na dzisiejsze posiedzenie 
Rady Powiatu Zielonogórskiego 6 projektów uchwał.  

Podjęte przez Zarząd Powiatu uchwały dotyczyły:  
1.  przekazania trzech lokali użytkowych wraz z udziałem w gruncie dla SP 

ZOZ w Wojnowie. 
2.  obniżenia ceny wywoławczej w drugim przetargu ustnym 

nieograniczonym na zbycie nieruchomości zabudowanej, położnej 
w Czerwieńsku przy ul. Polnej. 

3.  zmiany uchwały budżetowej na 2011 r. (4 uchwały). 
4.  ustanowienia nieodpłatnej służebności gruntowej na działce 127/11 

położnej w Zielonej Górze przy ul. Podgórnej 5, stanowiącej własność 
Powiatu Zielonogórskiego. 

5.  wyrażenia zgody na zawarcie umów użyczenia lokali użytkowych. 
6.  wyrażenia opinii dla inwestycji pn. Głęboka-Ledno odbudowa 

i modernizacja wałów rzeki Odry w km 464,3-466,6 km. 
7.  powołania Komisji Przetargowej do przeprowadzenia drugiego przetargu 

ustnego nieograniczonego, na zbycie nieruchomości gruntowej 
zabudowanej, stanowiącej własność Powiatu Zielonogórskiego. 

 



8.  powołania Komisji Egzaminacyjnej dla nauczyciela kontraktowego 
ubiegającego się o awans na stopień nauczyciela mianowanego. 

 Nadto uczestniczył w dorocznym Święcie Pszczelarzy Lubuskich 
w Przylepie i wspólnie z członkami Zarządu wzięli udział w uroczystym 
otwarciu przebudowanego mostu na rzece Bóbr w miejscowości Łagoda. 
 

Starosta omówił rozpisane i przeprowadzone przetargi (załącznik nr 4). 
 
Ad 5. 

Przewodniczący Rady zapoznał zebranych z działaniami w okresie 
międzysesyjnym. W okresie od 10 listopada do 8 grudnia pełnił cotygodniowe 
dyżury w biurze rady powiatu, uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej 
oraz Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, a ponadto posiedzenie odbyła również 
Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Wziął 
również udział w ceremoniach, uroczystościach Narodowego Święta 
Niepodległości w Sulechowie, zebraniu Powiatowego OSP oraz otwarciu mostu 
w Łagodzie. Spotykał się również z samorządowcami z naszego powiatu. 

. 
 
Ad 6. 
 Wójt Gminy Zielona Góra, Mariusz Zaleski poinformował, iż odbył 
spotkanie ze Zbigniewem Wilczyński (Stelmet). Z tego spotkanie wynika, iż są 
trudności i zapytał czy nastąpiły zagrożenia dla budowy drogi w Jeleniowie. 

Ireneusz Plechan oznajmił, że wszystkie dotychczasowe ustalenia są 
aktualne, droga powstanie, budowa chodnika zostanie przesunięta w czasie, 
a związane to jest pozyskaniem gruntów na jego budowę.  
Ad 7. 
 Stanisław Okopień podziękował za wycinkę suchych drzew 
i jednocześnie zwrócił uwagę na stan dróg i poboczy w gminach Trzebiechów 
i Bojadła. Poruszył również sprawę wypowiedzeń dla pracowników Starostwa 
i Powiatowego Zielonogórskiego Zarządu Dróg. Spytała czy sytuacja się 
zmieniła i zaznaczył, iż trzeba rozmawiać z Radą na ten temat.  

Lech Kurowski spytał o termin udzielenia odpowiedzi na zadane na 
ubiegłej sesji pytania dotyczące zwolnień pracowników.  
 Janina Kałuża poruszyła sprawę artykułu w Gazecie Lubuskiej mówiącym 
o zwolnieniach i według autorów artykułu bezzasadne zakupy wyposażenia biur. 
Podkreśliła, że informacje do gazety są anonimowe. Dopytała o kupione 
ekspresy do kawy, czy był to wydatek niezbędny, czy nie można było przekazać 
tych środków na nagrody, choćby symboliczne – 200 zł, dla pracowników 
domów pomocy społecznej. Zgłosiła wniosek o obniżenie diet radnych o 200 
przez okres 1.01 – 31.12.2011 r. 
 Jarosław Sanecki spytał o nieeksploatowane w chwili obecnej budynki: 
starego: szpitala, co się będzie z nimi działo, czy są plany ich 
zagospodarowania. 

 



Krzysztof Romankiewicz spytał czy są planowane dalsze zwolnienia, czy 
są to decyzje związane z szerszym planem wprowadzania oszczędności. 
Poprosił o przedstawienie radnym tego planu oszczędności. Zapytała również 
czy koniec roku to trafny czas zwolnień, skoro cały rok nie przedsięwzięto 
żadnych kroków. 

 Alicja Zbaraszczuk zapytała o prace związane z przygotowaniem 
dokumentacji na budowę drogi Karszyn – Kargowa, czy dochowane są 
wszystkie terminy i nie ma zagrożeń. 

Krzysztof Romankiewicz przypomniał, iż pytał na sesji w dniu 10 
listopada o dalsze zwolnienia pracowników i zaproponował obniżenie diet o 200 
zł, ale nie jednorazowo. 

Janina Kałuża zwróciła uwagę, iż Jej propozycja nie była jednorazowego 
obniżenia diet, lecz na cały 2012 rok. 

Edwin Łazicki stwierdził, że oczekuje takiego samego gestu ze strony 
Zarządu. 
 
Ad 8.  

Informacja o działalności szkół i placówek oświatowych została przyjęta 
jednogłośnie (załącznik nr 5). 

 
Ad 9. 
 Edwin Łazicki oznajmił, że wszystkie projekty uchwał zostały 
szczegółowo i omówione na posiedzeniach Komisji. 
1. Skarbnik przedstawiła autopoprawki do wieloletniej prognozy finansowej.  

Radni przyjęli je jednogłośnie.  
Rada podjęła Uchwałę XIII/108/2011 w sprawie zmiany uchwały 

wieloletniej prognozy finansowej powiatu, (załącznik nr 6); 
2. Edyta Dwojak omówiła autopoprawki do zmian budżetowych na 

2011 rok. 
Rada przyjęła autopoprawki bez uwag i 19 głosami „ZA” podjęła 

Uchwałę XIII/109/2011 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2011 rok, (załącznik nr 7); 
3. Janina Kałuża spytała skąd duża różnica w zaplanowanej cenie 

oprogramowania dla szkół, a ceną realną. Zapytała również czy szkoła 
prowadzi catering. 
 Irena Podsiadły wyjaśniła, iż ze złożonych ofert wynikało, że koszt 
programu Vulcan dla szkół to kwota 25.000 zł, ze złożonych ofert okazało 
się, że 5.000 zł – abonament, pozostałe koszty to szkolenia. 
 Jerzy Rozynek wyjaśnił potrzebę zakupu nowej zmywarki. Koszty 
naprawy starej, zużytej są tak wysokie, iż przestało to być opłacalne. 
Zakomunikował, że szkoła nie prowadzi usług cateringowych. 
 Irena Podsiadły stwierdziła, iż prowadzenie jakiejkolwiek działalności 
przez szkołę jest niemożliwe, ponieważ warsztaty wyremontowano 
i wyposażono ze środków unijnych. 

 



Rada podjęła Uchwałę XIII/110/2011 w sprawie zmiany w „Planie Rozwoju 
Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 2008-2015” – 18 głosami „ZA”; 
(załącznik nr 8). 
4. Radni jednogłośnie, 21 głosów „ZA” podjęli Uchwałę XII/100/2011 

w sprawie wyrażenia opinii odnośnie dokonania zmiany przebiegu granicy 
Powiatu Zielonogórskiego, (załącznik nr 9). 

5. Edwin Łazicki poinformował, iż ze względu na uwagi nadzoru należy 
dokonać zmian w przyjętej uchwale. 
 Rada podjęła Uchwałę XIII/111/2011 w sprawie określenia 

szczegółowych zasad oraz trybu przyznawania i pozbawiania stypendiów 
sportowych, (załącznik nr 10) 
6. Przewodniczący poinformował, iż ten projekt to również efekt uwag 

nadzoru, dlatego tez należy skorygować podjęta na ubiegłej sesji uchwałę. 
Radni podjęli Uchwałę XIII/112/2011 w sprawie uchwalenia „Rocznego 
programu Współpracy Powiatu Zielonogórskiego z Organizacjami 
Pozarządowymi oraz Innymi Prowadzącymi Działalność Pożytku 
Publicznego na 2012rok”, 17 głosów „ZA”, 1 WSTRZYMAŁ (Edwin 
Łazicki) (załącznik nr 11). 

7. Skarbnik wyjaśniła potrzebę dokonania zmian w przyjętej uchwale i Radni 
17 głosów „ZA”, 1 WSTRZYMAŁ (JAROSŁAW Sanecki) podjęli Uchwałę 
XII/113/2011 w sprawie zasad i trybu udzielania i rozliczania dotacji 
celowych na inwestycje związane z ochroną środowiska i gospodarką wodną, 
(załącznik nr 12). 

 
Ad 13. 
 Ireneusz Plechan wyjaśnił, że pomieszczenia starego szpitala są 
własnością powiatu. Trwają ustalenia związane z zagospodarowaniem 
pomieszczeń, część będzie wydostana przez szpital, cześć sprzedana. 
 Ponadto poinformował, że zostały zakończone negocjacje z Januszem 
Kubuckim, Prezydentem Miasta Zielona Góra, miasto da 2,5 mln zł na rzecz 
PUP. 
  
Ad 15.  
 Po wyczerpaniu porządku obrad o 1225  Przewodniczący Rady zamknął 
XII sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego. 
 
 
 

Protokołowała      Przewodniczący  
                  Rady Powiatu Zielonogórskiego 
 

         Jolanta Drygas                 Edwin Łazicki 
 

 

 


